
MIKKELIN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA  10/ 2023  
NUORISOVALTUUSTO 

 
Aika: Tiistai 21.11.2023 klo 17:00 
Paikka: Virastotalon saunaosasto, Maaherrankatu 9–11, 50100 Mikkeli 
 
Läsnäolijat: Ainala Lilja 
 Heiskanen Miska 
 Hirwa Gabriel 
 Hone Lisa Saap. 17:10. Poist. 19:10 
 Jalkanen Tuuli 

Kauppinen Siiri 
 Kinnunen Elli 
 Kortelainen Alva 
 Kosonen Niilo  
 Lahtinen Anni  
 Lindstedt Otto  
 Mattsson Emmi  
 Niemeläinen Sebastian  
 Nikula Jere  
 Pelkonen Elsi 
 Pullinen Kerttu 

Rajabi Abalfazl  
Salminen Olivia, varajäsen 
Siekkinen Miia-Marie 
Tiihonen Toivo 
Tuunainen Elsa 
Vilhunen Iida 
Lastuniemi Jani, Nuorisosihteeri 
Leinonen Annaliisa, Kaupunginlakimies 

Asiat: 
120 § KOKOUKSEN AVAUS 
Kokous avattiin ajassa 17:03. 
 
121 § KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS SEKÄ LÄSNÄ OLEVIEN TOTEAMINEN 
Kokous on laillinen ja päätösvaltainen.  
 
122 § PÖYTÄKIRJAN TARKASTAJIEN JA ÄÄNTENLASKIJOIDEN VALINTA 
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Toivo Tiihonen ja Iida Vilhunen. 
 
123 § TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
Työjärjestys hyväksyttiin. 
 
124 § MIKKELIN KAUPUNGINLAKIMIEHEN VIERAILU 
Mikkelin kaupunginlakimies Annaliisa Leinonen oli mukana kokouksessa tervehtimässä nuorisovaltuuston jäseniä, sekä 
kertomassa omasta työstään ja kyselemässä nuorisovaltuuston kuulumisia. 

125 § SYYSBREIKKI 2023 LÄPIKÄYNTI + JATKO 
Kokouksessa käytiin yleistä keskustelua Syysbreikki-tapahtumasta 21.10.2023 Kauppakeskus Stellassa. Nuorisovaltuuston 
mielestä tapahtuma oli todella onnistunut ja toi paikalle yhteensä 1471 nuorta. Tapahtumapaikkana Kauppakeskus Stella 
toimi hyvin, vaikka tanssiesityksillä oli huono näkyvyys. Jatkossa pitäisi kehittää toimijoiden osuutta vieläkin 
aktiivisemmaksi ja osallistavammaksi. Myös työpajoja voisi olla hyvä tuoda taas mukaan tapahtumaan. Nuorisoryhmien 
esitykset toimivat hyvin, mutta niitä voisi olla muutama vähemmän. Pääesiintyjä Sexmane oli todella hyvä valinta 
tapahtumaan ja keikka oli loistava ja energia yleisössä todella hyvä. Myös esityksiä voisi yrittää jaotella eri puolille 
kauppakeskusta, mikäli tämä on teknisesti mahdollista. 

Nuorisovaltuusto keskusteli Syysbreikki-tapahtuman jatkosta. Kokouksessa keskusteltiin, että tapahtuma pitäisi 
ehdottomasti myös järjestää syksyllä 2024. Tapahtumapaikkana Kauppakeskus Stella olisi taas hyvä. Jotta 
nuorisovaltuusto ja Mikkelin nuorisopalvelut voivat taata yhtä laadukkaan tapahtuman myös ensi vuonna tulisi 



rahoitusta tapahtumaan hakea ja varata Young Mikkeli perintörahoista. Nuorisovaltuusto keskusteli, että tapahtumaa 
varten olisi hyvä varata 10 000 € Young Mikkeli perintörahoista. Tapahtuma täyttää kaikki kriteerit perintörahojen 
käyttöä ajatellen ja näin nuorisovaltuusto voisi edelleen pitää tapahtuman maksuttomana ja saada kaikki halukkaat 
nuoret tapahtumaan mukaan. Keskustelua käytiin myös ensi vuoden esiintyjistä. Ajatuksena olisi taas valita houkutteleva 
pääesiintyjä tapahtumaan. Lisäksi nuorisovaltuusto mietti mahdollisuutta saada mukaan jokin toinen ja hieman 
tuntemattomampi artisti tapahtumaan. Nuorisovaltuusto mietti eri vaihtoehtoja esiintyjiksi ja päätti valita nyt ensin 
pääesiintyjän ja myöhemmin tuon toisen artistin, mikäli siihen on rahoitusta. 

Päätös: Nuorisovaltuusto päätti, että Syysbreikki 2024 järjestetään lauantaina 19.10.2024. Nuorisovaltuusto valitsi 
myös pääesiintyjän tapahtumalle, joka julkaistaan myöhemmin yleisölle. Nuorisovaltuusto päätti myös että hakee ja 
varaa 10 000 € Young Mikkeli perintörahoista tapahtumaa varten keväällä 2024. 

126 § MIKKELIN UUSI NUORISOSLOGAN 
Nuorisovaltuusto järjesti Syysbreikki-tapahtumassa uuden nuorisoslogan kilpailun. Nuorisovaltuusto valitsi kokouksessa 
kolme houkuttelevinta nuorisoslogania, joista järjestetään yleisöäänestys 27.11.-11.12.2023. Yleisöäänestyksen tulos 
julkaistaan 12.12.2023, jonka jälkeen Mikkelin kaupungin viestintä ottaa uuden nuorisosloganin virallisesti käyttöönsä. 

Päätös: Nuorisovaltuusto valitsi seuraavat kolme nuorisoslogania yleisöäänestykseen. 

1. MIKKELI: Kasva unelmiin, Kasva Mikkeliin. 
2. MIKKELI: On Top. 
3. MIKKELI: Kaikki tarpeellinen, ei mitään erikoista.  

127 § LASTEN PARLAMENTTI LÄPIKÄYNTI 
Nuorisovaltuusto oli mukana Lasten parlamentti -tapahtumassa 20.11.2023. Tapahtuma järjestettiin Laspen oikeuksien 
päivänä Mikkelin kaupungintalolla. Tapahtuman teemana oli; Jokaisella lapsella on oikeus hyvinvointiin. Tapahtumassa 
järjestettiin erilaisia työpajoja, joissa lapset saivat tuoda esille mitkä asiat heidän mielestään ovat tärkeitä hyvinvoinnin 
kannalta. Nuorisovaltuusto esitteli tapahtumassa omaa toimintaansa ja piti tapahtumassa myös omaa työpajaa. 
Tapahtumassa oli mukana 32 edustajaa Mikkelin alueen alakouluista. Nuorisovaltuustosta mukana tapahtumassa olivat 
Anni Lahtinen, Toivo Tiihonen ja Elsi Pelkonen. 

128 § JOULUTERVEHDYS KOHDERYHMÄLLE 
Nuorisovaltuusto keskusteli aiheesta. Ikäihmisille on jo järjestetty joulukortti tempaus, joten nuorisovaltuusto ei lähde 
sellaista toteuttamaan. Nuorisovaltuusto päätti tehdä yleisen joulutervehdyksen kaikille joulukalenterin merkeissä 
Instagram-sivulla. Jokaisella jäsenellä on oma luukkunsa, jossa lyhyt jouluaiheinen esittely. Viimeisessä luukussa 
yhteiskuva ja hyvän joulun toivotukset. 

129 § KAUPUNKIKEHITYSLAUTAKUNTA – NUVAN EDUSTAJA 
Nuorisovaltuuston edustaja kaupunkikehityslautakunnassa Elsi Pelkonen oli ilmoittanut, että haluaisi pois kyseisestä 
tehtävästä. Varajäsen Tuuli Jalkanen ei halunnut ottaa vastaan varsinaisen jäsenen tehtävää. Nuorisovaltuustolta 
kysyttiin kiinnostusta tehtävään. Neljä jäsentä osoitti kiinnostuksensa tehtävään. Nämä jäsenet olivat Abalfazl Rajabi, Siiri 
Kauppinen, Elli Kinnunen ja Toivo Tiihonen. Järjestettiin lippuäänestys nuorisovaltuuston edustajasta 
kaupunkikehityslautakuntaan. Äänestyksen tulos: Siiri: 9 ääntä, Toivo 6 ääntä, Abbas 3 ääntä, Elli 1 ääni. 

Päätös: Siiri Kauppinen valittiin nuorisovaltuuston edustajaksi kaupunkikehityslautakuntaan.   

130 § KAUPUNGINVALTUUSTON, LAUTAKUNTIEN JA TYÖRYHMIEN KUULUMISET 
Anni Lahtinen kertoi, että hän oli lukenut nuorisovaltuuston lausunnon Kaupunginvaltuustossa. Lausunto ja puhe 
oli saanut hyvän vastaanoton. Budjetti hyväksyttiin.  
 
Niilo Kosonen kertoi, että kasvatus- ja opetuslautakunnassa oli pidetty kaksi kokousta tässä välissä. Ensimmäisessä 
kokouksessa Rouhialan koululle oli saatu vuosi lisäaikaa ja lakkautetaan siis 1.8.2025. Oppilaat siirtyvät 
Päämajakouluun. Toisessa kokouksessa oli lähinnä talousasioita. 
 
Emmi Mattsson kertoi, että Elsa Tuunainen oli ollut nuorisovaltuuston edustaja Hyvinvoinnin ja osallisuuden 
lautakunnan viime kokouksessa. Elsa oli poissa tästä kokouksesta, joten emme saaneet merkintöjä kokouksesta.  
 
Elsi Pelkonen kertoi, että kaupunkikehityslautakunnassa oli käsitelty talousasioita. KäPy-ryhmässä oli kerrottu, että 



Kalevankaalle on tulossa uusi ulkokuntosali.  
 
Siiri Kaupppinen osallistui Hyvän elämän ohjelman kokoukseen, jossa oli käsitelty mm. Yhdessä osallistuen -
hanketta, syrjäytymisen ehkäisyä, kestävää kehitystä, EPT-työryhmää.  
 
Emmi Mattsson kertoi, että hänestä tulee lukion opsikelijakunnan hallituksen pj. Emmi on myös ollut 
nuorisovaltuuston edustaja lukion neuvottelukunnassa ja näin nuorisovaltuuston tulisi valita uusi edustaja.  
Niilo Kosonen suostui toimimaan jatkossa nuorisovaltuuston edustajana lukion neuvottelukunnassa.  
 
Anni Lahtinen kertoi, että hän, Niilo, Emmi ja Miima olivat osallistuneet MiSo ry:n kokoukseen ja kertoneet siellä 
nuorisovaltuuston toiminnasta. Anni oli myös mukana RekryOn24 tapaamisessa edustamassa nuoria ja 
nuorisovaltuustoa. 
 
131 § NUORISOVALTUUSTON ESITTÄMÄT ASIAT 

• Anni Lahtinen nosti esille kokouskäytäntöjä ja muistutti kaikkia jäseniä reagoimaan ja vastaamaan WhatsApp 
viesteihin. 

• Anni ja Emmi suunnittelevat rentoa kahvittelua lautakunnan jäsenten kanssa, jotta yhteys nuorten ja 
lautakunnan jäsenten välillä vahvistuisi. 

• Kokouksessa mietittiin nuorisovaltuuston aloiteoikeutta ja mikäli nuorisovaltuusto voisi tehdä aloitteen siitä, 
että nuorisovaltuuston asioita käsiteltäisiin kaupunginvaltuustossa, tasaisin väliajoin (esim. 4 kertaa vuodessa). 

• Nuorisosihteeri kokoaa ryhmän nuorisovaltuuston puheenjohtajille. Siellä voimme päättää päivästä, milloin 
voitaisiin tavata Yhdessä osallistuen -hankkeen työntekijät. 

   
132 § SEURAAVA KOKOUS 
Seuraava kokous pidetään maanantaina 18.12.2023 klo 17:00 Amarillon kokoustilassa. 

 
133 § KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
Kokous päättyi klo 19:33. 


